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Závodní Rybolov LRU Plavaná: Hodnocení sezóny 2023 týmu MRS, p. s. Uherské Hradiště  

I letos jsme za náš tým MRS, p. s. Uherské Hradiště nastoupili opět do I. ligy, která je nejvyšší 
týmovou soutěží v ČR. I. liga má 12 týmů po čtyřech chytajících závodnících. V týmu ovšem bývá 
z důvodů možného střídání a pomoci na břehu většinou výrazně více členů. Jádro našeho týmu je již 
několik sezón po sobě tvořeno stejnými závodníky, jsou to:  Miroslav Kolínek, Jiří Matej, Gustav 
Lakoš, Jan Jakeš a Ladislav Bradna.  

Náš cíl byl pohybovat se kolem čtvrtého až šestého místa a v některém kole zvládnout dostat se na 
„bednu“. Tento cíl rozhodně nebyl nijak skromný, protože zejména první tři týmy,  jako RS Crazy boys 
MAVER-MRS, ČRS MIVARDI CZ MOHELNICE a RSK PARDUBICE- COLMIC  Vč. ÚS jsou špičkové týmy,  
mnohdy se zahraničními závodníky. 

 

 

1. Kolo - Mušov: Zimní začátek s malou aktivitou ryb 

První kolo na Mušově v Pasohlávkách bylo v nezvykle brzkém termínu (začátek dubna) a navíc počasí 
nám vyloženě nepřálo. Nárazové ochlazení s velkým větrem nevěstil nic dobrého z pohledu aktivity 
ryb a to se i ukázalo během závodu jako pravdivé. Taktika byla pro všechny týmy jednoznačná, lov na 
anglický, většinou pevný splávek ve velkých vzdálenostech od 40m do cca 60m, což ve větru a vlnách 
velice prověří technickou připravenost závodníků. Toto kolo byl povětšinou boj o každou rybu. 
Zejména sobotní sektor B byl doslova boj o rybu, kdy se jednička v sektoru dělala na 1 gram ryb. Ano 
čtete dobře – jediná ryba, která se v sektoru chytla, byla váhou prakticky nezaznamenatelná a 
přinesla slovenskému závodníkovi z týmu RS Crazy boys prvenství v sektoru. Nám se celkově první 
závod nevydařil a naše výsledky 9, 10, 7 a 9 nás poslali na poslední místo. No takto jsme si ten 
začátek tedy nepředstavovali…  Na druhý den jsme změnili krmení, dali více hlíny a méně živých 
nástrah, protože jsme nepředpokládali, že by se aktivita ryb výrazně změnila. Toto rozhodnutí se 
ukázalo jako správné, protože vedlo k výraznému zlepšení výsledků. Dělali jsme výsledky 11, 3, 1 a 6.  
Škoda byla zejména 11 místa Jiřího Mateje, který ovšem seděl na špatné straně sektoru, blíže 
k sektoru B, kde se ani v neděli ryba prakticky nechytala a jen tři lidé v celém sektoru B měli rybu. 
Tyto výsledky nám druhý den zaručily 4 místo a celkově jsme v tomto kole zakončili osmí.  

2. Kolo - Odra: Malé Ryby, Velké Výzvy  

Druhé kolo na řece Odře v Ostravě se konalo poprvé v květnu, bylo proto velmi nevyzpytatelné. I. 
Liga se zde konala i v loňském roce a závod nám vyšel velmi dobře, chytalo se však na podzim, kdy je 
v tomto úseku řeky úplně jiná rybí obsádka. Větší ryby byly vyjeté do tření a oukleje je většinou 
následovaly, ryb bylo proto velmi málo. K dobrému výsledku se dalo dopracovat hlavně 
systematickým odlovem ouklejí na krátký bič a děličku, ve hře byl však i odhoz a dělička, kdy bylo 
potřeba čekat na ojedinělou velkou rybu. V sobotu jsme stanovili ouklejovou taktiku, což se 
v průběhu závodu ukázalo jako nepříliš dobré rozhodnutí. Ouklejí bylo velmi málo a braly hodně 
opatrně, naše výsledky tomu odpovídaly. Za umístění 6, 4, 9 a 10 jsme brali čtvrté místo se součtem 
29. 
Druhý den brala ryba ještě hůře, počítala se doslova každá ouklejka. Kromě ouklejí jsme se již snažili 
ulovit na děličku ojedinělou větší rybu, byla to však spíše loterie, než nějaký cílený lov. V neděli jsme 
dělali výsledky 4, 7, 9, 10. Ve druhém ligovém kole to pro nás znamenalo součet 59 a 10 místo.  
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3. Kolo - Morava: Domácí voda  

Třetí kolo na řece Moravě bylo, jako každý rok, velice pestré co se týká možných technik rybolovu. Ke 
slušnému výsledku se zde může dojít jak lovem na odhoz s pevným, nebo klouzavým splávkem, lovem 
na děličku i lovem ouklejí na bič. Oukleje jsme po zkušenostech z předchozího závodu II. ligy týmově 
zavrhli a věřili jsme ve spodovou rybu. Toto rozhodnutí se nám ukázalo jako správně a první den jsme 
s výsledky 3, 4, 5 a 11 brali čtvrté místo se součtem 23. 
Druhý den se však stalo něco, s čím se doposud neumíme srovnat a neumíme si vysvětlit, kde jsme 
udělali chybu. Nefungovalo nám prakticky nic z předešlého dne, ryba nám zhruba po hodině z našich 
lovných míst úplně odjela a to bez výjimky u všech. Takže neděle nám bohužel přinesla poslední 
místo. Na naší oblíbené závodní trati to pro nás bylo obrovské zklamání a do posledního kola jsme 
měli rozhodně co zlepšovat… 

4. Kolo - Labi v Mělníku: Poslední kolo, které vlastně nebylo 

Naše přípravy na Labe v Mělníku byly vzhledem k reálné hrozbě sestupu velice pečlivé. Týden 
předtím se zde konal pohár, kterého se účastnil Jan Jakeš, měli jsme tedy vcelku jasnou představu, 
jak je třeba chytat a jaké ryby berou. Nachystali jsme si klouzavé anglické splávky s gramáží zátěže 
kolem 3-4 gramů, což byla nejlepší sestava z pohárového závodu. Ve středu před závodem ovšem 
začali upouštět Vltavskou kaskádu a průtok se zvedl na dvojnásobek. Bylo tedy třeba trénink vzít ještě 
zodpovědněji než obvykle, být zde hned od rána a udice uzpůsobit danému zvýšenému průtoku a 
připravit na závod několik udic s těžší sestavou. To se nám během dne povedlo a plni očekávání a 
natěšení jsme jeli na blízké ubytování. Ráno jsme časně vstali a připravili klasicky veškeré krmení, 
hlínu i živé nástrahy a jeli k vodě. Už cestou po mostě přes řeku přišel šok. Voda spadla minimálně o 2 
metry (z celkových 4,5m), kvůli havárii na jezu, což vedlo k zákazu lovu ryb na celém úseku. Sobotní 
závod byl bez náhrady zrušen a řešilo se, co se bude dít s kolem nedělním. Sobotu jsme tedy využili 
tréninkem nad poškozeným jezem, kde byl průtok i hladina stálý a večer se setkali na závodním 
úseku. Bohužel se situace nezlepšila a veškeré prognózy byly nejisté, bylo tedy nutné toto ligové kolo 
celé zrušit. Toto za celou naší závodní kariéru, která je u někoho i přes 20 let, nepamatujeme. 
Výsledky byly tedy vyhlášeny po třetím kole a my jsme obsadili celkově 8 místo. 

Letošní sezóna se nám tedy nevydařila dle předpokladů, ale zůstáváme optimističtí. Předchozí dva 
roky jsme zakončili na pátém místě, letošní osmé místo je tedy mírné zklamání, ale v tak nabité 
konkurenci je i toto pěkný výsledek. Co nás velice těší, jsou alespoň individuální výsledky Jiřího 
Mateje, který reprezentoval ČR jak ve feederu na MS klubů v Irsku, tak v plavané na Mistrovství 
světa, kde obsadil v jednotlivcích 31 místo, a medaile týmu unikla jen o kousek. 

Na konci si dovolím poděkovat všem, kdo nás v letošní sezoně 2023 podporovali. Zejména rodinám a 
kamarádům, kteří nás na lize doprovází.  Také samozřejmě patří velký dík MRS p. s. Uherské Hradiště, 
kde nám umožňují tento sport provozovat na tak vysoké úrovni.  

 

Za tým MRS, p. s. Uherské Hradiště SARFIX.CZ zapsal Ing. Jan Jakeš 


